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一、何謂「人權」？（5 分）何謂「人身自由」？（5 分）請簡要說明我國憲法第 8 條
規定人身自由保障之內容。（15分） 

二、何謂「權力分立原則」（the doctrine of separation of powers；或 the doctrine of separated 
powers）？（5 分）何謂「雙首長制」（hybird system）？（5 分）1997 年我國第

四次修憲後，中央政府體制已進行調整，但在朝與在野仍有爭議，請問您認為我國

目前中央政府體制採取那一種政府體制？其主要理由為何？（15分） 

三、將下列英文譯為中文，中文譯為英文。 
 A proponent of transparency, the U.S. president released previously classified memos 

describing the C.I.A.’s harsh interrogation techniques. But then he moved to block the 
release of photos showing abuse of detainees. So far, the public seems to support him. 
But he runs the risk of being perceived as someone who backtracks. （10分） 

孩子看電視時間過長所造成的傷害與影響，相關研究層出不窮。例如，容易過胖、

變笨變傻、懶散被動、注意力降低、扼殺想像力，更會削弱處理問題的能力以及

批判能力。（10 分） 

四、英文作文：（30分） 
Write an English composition of no more than 400 words on the following topic: 
Freedom of Speech and the Internet 


